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Πολίτικη

Σημίτης: Αν
•  «Αλλα τα μηνύματα 

των καιρών σήμερα»
•  Κόντρα με τον Αρσένη
•  Μελίνα: Να εξηγήσει 

ο Ανδρέας πού βλέπει 
τα σενάρια στο ΠΑΣΟΚ

ΤΑ περίφημα κεντροδεξιά 
σενάρια εξακολουθούν να 
ταλανίζουν το ΠΑΣΟΚ, 
παρά την ομόφωνη παοχθε<π»"7 

ιιιιο ψ ιιυ η  του Εκτελεστικού Γρα
φείου και τις κατευναστικές 
προσπάθειες που οδήγησαν σε 
αποφόρτιση του κλίματος.

Η χθεσινή «επόμενη μέρα» 
της κρίσης έφερε στην επιφά
νεια με έντονο τρόπο (για πρώτη 
φορά μετά το συνέδριο του Σε
πτεμβρίου του 1990) τη σύ
γκρουση δύο ηγετικών στελε
χών και θεωρουμένων ως «δελ
φίνων»; Του «αντιηγετικού» 
Κώστα Σημίτη, ο οποίος χαρα
κτηρίζει «ανόητα» τα περί κε
ντροδεξιών σεναρίων, και του 
Γερ. Αρσένη, ο οποίος στο θέμα 
αυτό συντάσσεται απολύτως με 
τις καταγγελίες του Ανδρέα Πα- 
πανδρέου.

Απαντώντας σε όσους τον κα
τηγόρησαν ότι βρίσκεται πίσω 
από τους τρεις διαγραφέντες 
βουλευτές - και εμμέσως στον Α. 
Παπανδρέου - ο κ. Σημίτης είπε 
ότι όσοι δεν αντιλαμβάνονται τα 
προβλήματα των καιρών «ανα
τρέχουν σε συνωμοσίες και υπο
κινητές» για να ερμηνεύσουν τις 
εξελίξεις. Και χαρακτήρισε αυ
τές τις ερμηνείες «εύκολες και 
ανόητες».

Τα εμπόδια
Από την πλευρά του ο κ. Αρ- 

σένης είπε ότι «η κατακραυγή 
εναντίον της αξιοπιστίας των 
πολιτικών ηγεσιών και των κομ
μάτων οδηγεί στα κεντροδεξιά 
σενάρια», τα οποία χαρακτήρισε 
υπαρκτά και πρόσθεσε μάλιστα 
ότι εμπόδιο στην υλοποίηση αυ
τών των σεναρίων είναι ο Αν
δρέας Παπανδρέου και ο Κων

σταντίνος Μητσοτάκης! Χωρίς 
να αναφέρει ονόματα, αλλά 
αφήνοντας έμμεσες αιχμές για 
τον κ. Σημίτη, ο κ. Αρσένης μί
λησε για «πολιτικούς αχυράν
θρωπους» και «φτιαχτούς πολι
τικούς ηγέτες». Χαρακτήρισε 
τον εαυτό του «κεντροαριστερό» 
και αρνήθηκε να πει πού εντάσ
σει τον κ. Σημίτη, στην κεντροα
ριστερά ή στην κεντροδεξιά.

Για το ίδιο θέμα των κεντρο
δεξιών σεναρίων μίλησαν επί
σης χθες άλλα δύο στελέχη του 
ΠΑΣΟΚ. Ο Στέφανος Τζουμά- 
κας, μέλος του Εκτελεστικού 
Γραφείου, είπε ότι τα σενάρια 
είναι πολλά και όχι μόνο κε
ντροδεξιά. «Υπάρχουν και τα 
σενάρια του συμβιβασμού, αλλά 
υπάρχουν και τα κεντροαντιδε- 
ξιά, που πολλοί φέρουν γύρω 
στο χώρο μας», πρόσθεσε.

Ο Γιάννης Νικολάου, μέλος 
της Κεντρικής Επιτροπής, είπε 
ότι το ΠΑΣΟΚ «με το φάντασμα 
των κεντροδεξιών σεναρίων βρί
σκει πρόσχημα για να αντιμετω
πίσει όσες φωνές δημιουργούν 
συνθήκες μη αρεστές στα ηγετι
κά κλιμάκιά του».

Κατά τα άλλα οι τόνοι έπεσαν 
χθες στο ΠΑΣΟΚ, όλοι χαρα
κτήρισαν θετική την απόφαση 
του Εκτελεστικού Γ ραφείου, 
διάφορα στελέχη του εξέφρασαν 
την ευχή και ορισμένα τη βεβαι
ότητα ότι οι τρεις διαγραφέντες 
σύντομα θα αποκατασταθούν. 
Πάντως, δεν πρόκειται να συ- 
νέλθει αυτό το Σαββατοκύριακο 
το Εθνικό Συμβούλιο του κόμ
ματος, όπως είχε προγραμματι
στεί. Ούτε, φυσικά, πρόκειται να 
συνεδριάσει η Κεντρική Επιτρο
πή. Μετατίθενται οι συνεδριά
σεις αυτές χρονικά, ώστε να 
προετοιμαστούν κατάλληλα.

Σημίτης: Τα περί σεναρίων, 
αποτέλεσμα κακών εκτιμή

σεων

στην ουσία για να επέλθει πλή
ρης ηρεμία και να ολοκληρωθεί 
η διευθέτηση της κρίσης.

Ο Κ. Σημίτης δήλωσε χθες το 
βράδυ (στο «Μέγκα»):

Δεν κρύβομαι πίσω από τα 
τρία στελέχη και δεν θα δεχό
μουν ποτέ να κρυφτώ πίσω από 
τον οποιονδήποτε, θα έλεγα πά
ντα όπως λέω, πιστεύω, με θάρ
ρος την άποψή μου και την άπο
ψή μου για τη λειτουργία του 
ΠΑΣΟΚ την έχω πει επανειλημ
μένα και στα όργανα και δημό
σια, θα ήθελα να προσθέσω το 
εξής: Πολλοί, όταν δεν αντιλαμ
βάνονται τα μηνύματα των και
ρών, όταν δεν βλέπουν τα προ
βλήματα της κοινωνίας, ανατρέ
χουν σε συνωμοσίες και υποκι
νητές, για να ερμηνεύσουν τις 
εξελίξεις. Θα πρέπει να ξεπερά- 
σουμε αυτή τη στάση, την νοο
τροπία. Θα πρέπει να αντιλη- 
φθούν ότι ο κόσμος αλλάζει, ότι 
και στην Ελλάδα έχουν επικρα
τήσει άλλες αντιλήψεις σχετικά 
με τη λειτουργία των κομμάτων 
και ότι ο ελληνικός λάος έχει 
άλλες απαιτήσεις από τους πολι
τικούς.

Ας μην προσφεύγουν λοιπόν 
σε τέτοιες εύκολες και θα έλεγα 
ανόητες ερμηνείες, αλλά ας δού
με τα προβλήματα, για να βοηθή
σουν και αυτοί να τα λύσουμε».

Σε ραδιοφωνική συνέντευξή 
του («Σκάι») ο Γερ. Αρσένης 
είπε ότι τα κεντροδεξιά σενάρια, 
που «προωθούνται από ραδιόφω
να, ορισμένες τηλεοράσεις και

Διχασμένες αντιδράσεις βουλευτών
Του ΠΑΝΟΥΣΩΚΟΥ

Μ Ε ΔΙΑΦΟΡΕΤΙΚΕΣ εκτιμήσεις υποδέ
χτηκαν οι βουλευτές του ΠΑΣΟΚ την 
απόφαση του Εκτελεστικού Γ ραφείου 

του Κινήματος, που υιοθετεί την αποπομπή 
των τριών βουλευτών από την Κοινοβουλευτι
κή Ομάδα, αλλά δεν επικυρώνει την αποπομπή 
τους από το κόμμα.

Η «Ε» ζήτησε χθες τις απόψεις των Δημήτρη 
Σωτηρλή, Λευτέρη Βερυβάκη, Ανδρέα Φούρα 
και Γιάννου Παπαντωνίου.

Ο κ. Σωτηρλής τόνισε μεταξύ άλλων ότι στο 
ΠΑΣΟΚ έγινε ένα μεταβατικό ξεπέρασμα των 
προβλημάτων, αλλά επειδή υπάρχουν διαφορε
τικές εκτιμήσεις σε μια σειρά ζητήματα, στο 
μέλλον θα ξαναδημιουργηθούν προβλήματα.

Ο κ. Βερυβάκης είπε ότι η απόφαση «κατα
στρέφει τη σοβαρότητα», ο κ. Ανδρέας Φούρας 
τόνισε ότι τα προβλήματα θα ξεπεραστούν 
μέσα από το Εθνικό Συμβούλιο και την Κεντρι
κή Επιτροπή, ενώ ο κ. Γιάννος Παπαντωνίου 
είπε ότι καλύπτεται από την απόφαση. Αναλυ
τικά οι δηλώσεις τους έχουν ως εξής:

Δημήτρης Σωτηρλής: Είναι μια απόφαση 
παράδοξη, αντιφατική, αλλά απολύτως ανα
γκαία, μέσα στη γνωστή κατάσταση που δια
μορφώθηκε τις τελευταίες μέρες, με τις δηλώ
σεις των τριών βουλευτών και την απόφαση 
του προέδρου.

Ομως για κανέναν, ούτε για τον πρόεδρο 
ούτε για τους τρεις βουλευτές ούτε για το ΠΑ
ΣΟΚ, δεν είναι ευχάριστη απόφαση. Ηταν 
προϊόν ενός ιστορικού συμβιβασμού.

Θέλω να πιστεύω ότι η απόφαση αυτή θα

συμβάλει στην ομαλοποίηση της κατάστασης 
μέσα στο ΠΑΣΟΚ στο μέλλον, αλλά όμως δεν 
είμαι καθόλου βέβαιος ότι θα επιτευχθεί αυτό. 
Στο ΠΑΣΟΚ υπάρχουν προβλήματα. Υπάρ
χουν διαφορετικές εκτιμήσεις σε μια σειρά ζη
τημάτων, που στο μέλλον θα δημιουργήσουν 
και νέα σοβαρά προβλήματα. Τώρα έγινε 
απλώς ένα μεταβατικό ξεπέρασμα των προβλη
μάτων, δόθηκε μια παράταση. Με την απόφαση 
του Ε.Γ. έγινε μια προσπάθεια ενότητας, όχι 
όμως πιστευτή και ηθελημένη απ’ όλες τις 
πλευρές.

Λευτέρης Βερυβάκης: Η απόφαση μοιάζει 
Σολομώντεια. Σώζει την ενότητα όμως «κατα
στρέφει» τη σοβαρότητα, για να αποδειχθεί 
άλλη μια φορά το, ουδείς μετά Χριστόν προφή
της, ουδείς μετά Σολομώντα βασιλεύς.

Ανδρέας Φουρας: Η απόφαση δεν βαθαίνει 
την κρίση. Είναι μια απόφαση που οδηγεί σε 
τρία συμπεράσματα:

Πρώτον, κανείς δεν επιτρέπεται να τραυμα
τίσει το κύρος του προέδρου, δεύτερον, όλοι 
πρέπει να υπερασπιστούμε το δικαίωμα της 
ελεύθερης διατύπωσης των απόψεων και, τρί
τον, αρκετά πια η ομφαλοσκόπηση. Υπάρχει 
και η αντιλαϊκή πολιτική της κυβέρνησης που 
πρέπει να βρει ουσιαστική αντιπαράθεση. Στο 
ΠΑΣΟΚ υπάρχουν προβλήματα, στο μέλλον 
όμως θα έχουμε την ευκαιρία να βρούμε διέξο
δο σ’ αυτά τα προβλήματα, μέσα από τις συνε
δριάσεις του Εθνικού Συμβουλίου και της Κε
ντρικής Επιτροπής.

Γ ιάννος Παπαντωνίου: Με καλύπτει απόλυ
τα η απόφαση του Ε.Γ.
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Εΐόηοεις - Πολιτική

οποίες οι «ουνωροοιες»

Σουλοδάκης με Κεδίκογλου, χθες, τα λένε μετά την κηδεία του 
Μάρκου Βαφειάδη

εφημερίδες» επιχειρούν να πε
ράσουν στον κόσμο «ότι τα κόμ
ματα έχουν ξεπεραστεί, ίσως και 
οι διαχειριστικές γραμμές ανά
μεσα στη ΝΔ και στο ΠΑΣΟΚ 
έχουν ξεπεραστεί, είναι συγκε
χυμένες οι πολιτικές θέσεις, 
όλοι είναι περίπου το ίδιο, όλοι 
περίπου την ίδια πολιτική θα 
ακολουθήσουν, άρα άμβλυνση 
των πολιτικών αντιπαραθέσεων. 
Ποιοι είναι εμπόδια σε αυτή την 
κατάσταση; Ο Ανδρέας Παπαν- 
δρέου και ίσως και ο Κωνταντί- 
νος Μητσοτάκης».

Αχυράνθρωποι
Και πρόσθεσε:
«Η απομάκρυνση του Ανδρέα 

Παπανδρέου από την πολιτική 
ζωή ανοίγει το χώρο σε μια συ
ντηρητική διολίσθηση του ίδιου 
του ΠΑΣΟΚ και στην επικ>· 
ριαρχία πολιτικών αχυρανθρώ- 
πων, οι οποίοι έχουν προωθηθεί. 
Υπάρχει πρόθεση να ανοίξει ο 
πολιτικός χώρος, σε εκφραστές 
μιας συντηρητικής αντίληψης, 
με προοδευτικό μανδύα».

Και συνέχισε: «Το ΠΑΣΟΚ 
παραμένει ενιαίο, είναι λαϊκό 
Κίνημα, η ενότητά του στηρίζε
ται στο λαό και η προσπάθεια

κατασκευής πολιτικών του σω
λήνα στο χώρο του ΠΑΣΟΚ θα 
αποτύχουν. Το ΠΑΣΟΚ απορ
ρίπτει, για να σας το πω πιο χυ
δαία, ξερνάει κάθε προσπάθεια 
φτιαχτών πολιτικών ηγετών. Οι 
πολιτικές ηγεσίες από το ΠΑ
ΣΟΚ θα βγουν μέσα από το λαό, 
μέσα από την καθημερινή ζωή, 
μέσα από τη μάχη και με στήριξη 
πολιτικών προτάσεων, που είναι 
για το λαό και όχι για συμφέρο
ντα που κρύβονται πίσω από 
σχήματα, σχεδιασμούς και άλ
λες ανώνυμες μεθοδεύσεις».

«Σε εύθετο χρόνο οι τρεις συ
νάδελφοί μας θα επανέλθουν 
στην Κοινοβουλευτική Ομάδα» 
δήλωσε χθες η Μελίνα Μερ- 
κούρη.

«Το ότι δεν ανήκουν στην 
Κ.Ο. είναι πολιτικό παράδοξο», 
είπε ο Γιάννης Νικολάου και 
πρόσθεσε: «Ελπίζω ότι θα ξεπε
ραστεί, θα επιστρέφουμε στην 
κοινή λογική, θα επιβληθεί η πο
λιτική λογική και οι τρεις σύ
ντροφοί μας θα επανενταχθούν 
ταχύτατα και στην Κ.Ο.».

Δ. Τσοβόλας: «Οταν προσπα
θεί κάποιος να δημιουργήσει άλ
λοθι για να καλύψει δικές του 
αδυναμίες - μιλάω για κάποια 
μέλη του Εκτελεστικού Γραφεί

ου - αποτελεί υποτίμηση της 
νοημοσύνης του ελληνικού 
λαού. Και αν κάποιοι βγαίνουν 
σε κάποιους χώρους έξω από το 
ΠΑΣΟΚ, και λένε διαφορετικά 
από εκείνα που λένε μέσα στα 
όργανα, θα μπουν στο περιθώριο 
απ’ την ίδια την οργανωμένη 
βάση και το λαό».

Γ. Κατσιφάρας: «Δεν υπάρχει 
θέμα διαδοχής. Από ποιον θα 
κριθεί, πότε θα χρειασθεί; Από 
τον Θεό».
•  Να παραιτηθούν από βουλευ
τές οι κ.κ. Κεδίκογλου, Καστα- 
νίδης και Ηλ. Παπαδόπουλος. 
ζήτησε ο Αλ. Χρυσανθακόπου- 
λος, μέλος της Κεντρικής Επι
τροπής του ΠΑΣΟΚ.

Ο Β. Κεδίκογλου είπε ότι δεν 
έχει «κανένα προσωπικό πρό
βλημα» με τον Α. Παπανδρέου 
και δεν απέκλεισε το ενδεχόμε
νο να ζητήσει να συναντηθεί 
μαζί του.

Δ εν δέχεται
Ο X. Καστανίδης επανέλαβε 

ότι δεν δέχεται τον όρο «δια
γραμμένος», αφού παραμένει 
μέλος της Κεντρικής Επιτροπής 
και θεωρεί τον εαυτό του μέλος 
και της Κοινοβουλευτικής 
Ομάδας.

Για τα τελευταία γεγονότα 
στο ΠΑΣΟΚ εξέδωσαν χθες 
ανακοινώσεις τρεις οργανώσεις 
του κόμματος.

Η Νομαρχιακή Επιτροπή Λά
ρισας: «Η βάση του ΠΑΣΟΚ 
απαιτεί ενότητα, μια ενότητα 
που στηρίζεται στην πολιτική 
δράση των στελεχών, στην πι
στή τήρηση του καταστατικού, 
στην καταξίωση των οργάνων 
και στην τήρηση των συλλογι
κών αποφάσεων, ενώ σέβεται τη 
διαφορετικότητα του καθενός 
αρκεί αυτή να εκφράζεται μέσα 
από συλλογικές και καταστατι
κές διαδικασίες και να προωθεί 
τη νίκη των δημοκρατικών δυνά
μεων. Επισημαίνεται ακόμη ότι 
η κατάργηση των πειθαρχικών 
οργάνων στο ΠΑΣΟΚ δεν ση
μαίνει ότι το κάθε μέλος μπορεί 
να λειτουργεί έξω από το κατα
στατικό και τον κανονισμό λει
τουργίας» .

Νομαρχιακή Επιτροπή Δρά
μας: «Στηρίζει τον πρόεδρο του 
Κινήματος, εκλεγμένο ομόφωνα 
από το δεύτερο συνέδριο του 
ΠΑΣΟΚ. Το ΠΑΣΟΚ κατοχυ
ρώνει την ελεύθερη έκφραση 
των απόψεων. Ομως η έκφραση 
αυτή πρέπει να στηρίζεται σε πο
λιτική βάση, να μην καταστρα
τηγεί τις καταστατικές διαδικα
σίες του Κινήματος και να μη 
βλάπτει την ενότητα και τη φε-

Στη Βουλή έφερε τη 
διαγραφή ο Κεδίκογλου

Ο ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Β. Κ εδ ίκογλου  με επι
στολή του προς τον πρόεδρο της 
Βουλής, δηλώνει ότι παραμένει στην 

Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ και επι
σημαίνει στον κ. Τσαλδάρη  ότι «είναι μέσα 
στα καθήκοντα του να εξετάσει, όχι μόνο το 
τυπικό μέρος της διαγραφής του από την κοι
νοβουλευτική ομάδα, αλλά και το αν τηρήθη
κε η νόμιμη διαδικασία πριν αποσταλεί η επι
στολή» του Α . Παπανδρέου  για τη διαγραφή 
του από την κοινοβουλευτική ομάδα.

Ζητεί επίσης από τον κ. Τσαλδάρη «να 
απαιτήσει, μαζί με την επιστολή τού προέ
δρου του Κινήματος να του αποσταλεί και 
απόφαση διαγραφής του από τα μέλη του Κι
νήματος, άλλως να μην προβεί σε καμιά ενέρ
γεια».

Ο πρόεδρος της Βουλής, αφού διάβασε την 
επιστολή, απάντησε στον κ. Κεδίκογλου:

Αθ. Τσαλδάρης: Λυπούμαι πάρα πολύ, δεν 
γνωρίζω το καταστατικό σας, δεν έχω καμιά 
υποχρέωση να γνωρίζω το καταστατικό του 
ΠΑΣΟΚ και δεν έχω το δικαίωμα να παρεμ
βαίνω στα εσωτερικά του κόμματος. Κατά 
τον κανονισμό, ο πρόεδρος της Κοινοβου
λευτικής Ομάδας ανακοινώνει ποια μέλη εκ 
των βουλευτών ανήκουν στην Κοινοβουλευ
τική Ομάδα. Αυτό και εγένετο. Τα εσωτερικά 
ενός κόμματος αφορούν το κόμμα και δεν 
αφορούν το προεδρείο της Βουλής.

Ο κ. Κεδίκογλου παίρνοντας το λόγο είπε

ότι η επιστολή του είχε το χαρακτήρα «να 
υποδείξει την αναγκαιότητα να κάνουμε το 
συντομότερο ένα νόμο περί κομμάτων και ο 
πρόεδρος της Βουλής να μπει στα στοιχεία 
αυτά».

Ο κ. Τσαλδάρης επισήμανε εξάλλου στον 
κ. Κεδίκογλου ότι «δεν είναι δυνατόν να εί
ναι δικαίωμα του προέδρου της Βουλής να 
εξετάσει εάν η διαδικασία διαγραφής του 
ήταν ή όχι νομότυπος, μέσα στο πλαίσιο ενός 
κόμματος». Και πρόσθεσε:
•  Αν είναι έτσι, τότε πρέπει ο πρόεδρος της 
Βουλής να συγκαλεί κάθε μέρα τους αρ
χηγούς των κομμάτων και να τους λέει τι κά
νετε μέσα στα κόμματά σας και πώς πολιτεύε- 
σθε. Τέτοια διάταξη, ευτυχώς ο κανονισμός 
τηε Βουλής δεν την έχει.

Στη συζήτηση παρενεβλήθη και ο κοινο
βουλευτικός εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ Γ. 
Ποττάκης ο οποίος συμφώνησε με τον κ. 
Τσαλδάρη ότι ο κανονισμός είναι σαφής και 
ρυθμίζει το θέμα. Πρόσθεσε, όμως, ότι αν 
ήθελε ο πρόεδρος της Βουλής «θα μπορούσε 
να πληροφορηθεί ότι υπάρχει ομόφωνη από
φαση του Εκτελεστικού Γ ραφείου που αφορά 
το συγκεκριμένο θέμα».

Κατά τη χθεσινή συνεδρίαση ο κ. Τσαλ
δάρης διάβασε, επίσης, την επιστολή του 
προέδρου του ΠΑΣΟΚ για τη διαγραφή των 
Β. Κεδίκογλου, X. Καστανίδη και Η. Παπα- 
δόπουλου από την Κοινοβουλευτική Ομάδα 
του ΠΑΣΟΚ.

ρεγγυότητα του ΠΑΣΟΚ».
Νομαρχιακή Επιτροπή Φωκί

δας: «Κατανοεί και στηρίζει την 
απόφαση του Εκτελεστικού 
Γ ραφείου και δηλώνει ότι σήμε
ρα προέχει η ενότητα του Κινή
ματος και παράλληλα η ουσια
στική λειτουργία των οργάνων 
του, καθώς και η ανάδειξη και 
κατοχύρωση δημοκρατικών δια
δικασιών λειτουργίας τους».

«Δεν υπάρχουν κεντροδεξιά 
σενάρια μέσα στο ΠΑΣΟΚ και 
θα ήθελα ο Ανδρέας Παπαν
δρέου να μου εξηγήσει πού τα 
βλέπει», είπε η Μελίνα Μερκού- 
ρη σε τηλεοπτική εκπομπή του 
«Μέγκα». Την ίδια άποψη εξέ- 
φρασε και ο βουλευτής X. Κα
στανίδης.

Στην ίδια τηλεοπτική εκ
πομπή ο Β. Κεδίκογλου είπε ότι 
η πρότασή του, να οριστεί ανα
πληρωτής του Α. Παπανδρέου. 
έχει πλέον περάσει στην αρ
μοδιότητα του Εκτελεστικού 
Γραφείου και της Κεντρικής

Επιτροπής. Και χαρακτήρισε τις 
διαγραφές «υπέρβαση εξουσίας» 
εκ μέρους του προέδρου του 
ΠΑΣΟΚ.
•  Συμφωνεί η Νομαρχιακή Επι
τροπή Θεσσαλονίκης του ΠΑ
ΣΟΚ με τους χειρισμούς της 
κομματικής ηγεσίας, σύμφωνα 
με την τελευταία παράγραφο 
ενός κειμένου «απόφασης» που 
έδωσε χθες στη δημοσιότητα.

Στην παράγραφο αυτή αναφέ-

ρονται τα εξής:
«Οσον αφορά τα γεγονότα 

των ημερών συμφωνούμε με την 
τελική απόφαση του Ε.Γ. και 
του προέδρου του Κινήματος 
Ανδρέα Παπανδρέου. Εμείς ως 
Ν.Ε. ΠΑΣΟΚ Θεσσαλονίκης πι
στεύουμε ότι σήμερα δεν πρέπει 
να κρίνεσαι από αυτό που δηλώ
νεις ότι είσαι, αλλά από αυτό 
που πράττεις. Το πράττειν λοι
πόν περιμένουμε».

Του
ΔΗΜ.ΚΟΥΜΑΝΤΑΡΟΥ

ΑΝΑΓΚΑΙΟ και θ€τικό 
συμβιβασμό κι όχι αλ
χημεία θεωρεί την α
πόφαση του Εκτελεστικού 

Γ ραφείου του ΠΑΣΟΚ το μέ
λος του Στέφανος Τζουμά- 
κας, μιλώντας στην «Ε».

Δεν διστάζει όμως να πει ταυ
τόχρονα ότι δεν είναι ευχαριστη
μένος από το επίπεδο της δημο
κρατικής λειτουργίας του κόμ 
ματός του, καθώς επίσης ότι υ
πάρχει θέμα ηγεσίας σε αυτό, όχι 
με την έννοια των προσώπων, 
αλλά με την έννοια της πολιτικής.

Ο Στ. Τζουμάκας θεωρεί απολί 
τικη κι αντικαταστατική τη στάση 
των τριών βουλευτών που έθε 
σαν θέμα ηγεσίας, διαφωνεί όμως 
με τη διαγραφή τους απο την Κοι
νοβουλευτική Ομάδα, ενώ κατη
γορεί ως διασπαστές κι αντιδημο- 
κράτες όσους επιζητούσαν τον 
πλήρη αποκεφαλισμό των 3.

Η συνέντευξη που έδωσε στην 
«Ε» έχει ως εξής:

ΕΡ.: Είσθε ευχαριστημένος 
από την απόφαση του Εκτέλεση

Τζουμάκας: Διαφωνώ 
με όιαγραφή από Κ.Ο.

κού Γραφείου;
ΑΠ.: Αλλο τι επιθυμεί ο κάθε 

ένας κι άλλο τι μπορεί να γίνει. 
Η απόφαση αυτή είναι αποτέλε
σμα όσων προϋπήρξαν. Θα προτι
μούσα να μην είχαν προϋπάρξει.

Δηλαδή: Πρώτον, οι δηλώσεις 
των βουλευτών, οι οποίες δεν εί
χαν πολιτικά στοιχεία, αλλά 
στοιχεία προσβολής του γοήτρου 
του Α. Παπανδρέου.

Θέματα ηγεσίας σ’ ένα κόμμα 
δεν τίθενται σε ραδιόφωνα, αλλά 
στην Κεντρική Επιτροπή ή στο 
Συνέδριο, των οποίων τη σύ
γκληση ουδέποτε ζήτησαν οι 
τρεις βουλευτές.

Δεύτερον, η απόφαση του Α 
Παπανδρέου για αποπομπή από 
την Κοινοβουλευτική Ομάδα. Ε 
πρεπε οι 3 να αποδοκιμαστούν 
πολιτικά και να τελείωνε εκεί το 
θέμα.

ΕΡ.: Είσθε ευχαριστημένος 
από το επίπεδο της δημοκρατικής

λειτουργίας του ΠΑΣΟΚ.
ΑΠ.: Οχι. Γιατί δεν γίνεται 

ουσιαστικός διάλογος γύρω από 
σημαντικά πολιτικά θέματα, με 
αποτέλεσμα διάφορα κέντρα, και 
ιδιαίτερα από το χώρο των Μέ
σων Μαζικής Ενημέρωσης, να ε
πιβάλλουν αυθαίρετα πολιτικές 
στο ΠΑΣΟΚ.

ΕΡ.: Η  απόφαση του Α. Παπαν
δρέου για διαγραφή των 3, δίχως 
να ρωτήσει κανένα, δεν εκφρά
ζει αλαζονεία, αυθαιρεσία και 
έλλειψη σεβασμού στις δημοκρα
τικές διαδικασίες;

ΑΠ.: Δικαιολογώ την έκρηξή 
του γιατί χρησιμοποιήθηκαν υ
παινιγμοί σε βάρος της προσωπι
κότητάς του. Πιστεύω όμως ότι έ
πρεπε να αντιμετωπίσει πολιτικά 
το θέμα.

ΕΡ.: Υπάρχει ή όχι αντικειμενι
κά θέμα ηγεσίας στο ΠΑΣΟΚ;

ΑΠ.: Ως προς την έννοια των 
προσώπων δεν υπάρχει. Ως προς

την έννοια της πολιτικής διεύ
θυνσης υπάρχει.

ΕΡ.: Τι νομίζετε, θα επανέλ
θουν οι 3  στην Κοινοβουλευτική 
Ομάδα και πότε;

ΑΠ.: Είναι πρόωρο να μιλή
σουμε τώρα γι’ αυτό.

ΕΡ.: Τι γνώμη έχετε γι' αυτούς 
που κατηγορούν την απόφαση 
του Ε.Γ. και ζητούν εκκαθαρίσεις 
τόσο των τριών βουλευτών, όσο 
κι άλλων στελεχών;

ΑΠ.: Υπάρχουν ορισμένοι μει- 
οψηφικοί κύκλοι μέσα στο ΠΑ
ΣΟΚ, που επειδή δεν έχουν από
ψεις εμπορεύονται το φανατι
σμό, εκφράζονται με λεονταρι
σμούς και δρουν διασπαστικά και 
αντιδημοκρατικά.

Αυτοί δεν θέλουν ένα κόμμα 
πλειοψηφίας στην ελληνική κοι
νωνία, αλλά ένα κόμμα μειοψη
φίας, που δεν θα σέβεται τη δήμο 
κρατία ούτε μέσα στους κόλπους 
ούτε μέσα στη κοινωνία μας.

ΕΡ.: Τελικά δεν είναι μια αλ
χημεία η απόφαση του Ε.Γ.;

ΑΠ.: Οχι. Είναι μια διευθέτη
ση. Που περιέχει τις αντινομίες 
και τις αντιφάσεις μιας τέτοιας 
διευθέτησης σε μια στιγμή κρί
σης και που βοηθά στην εξομά
λυνση αυτής της κρίσης.

ΔΙΗΜΕΡΟ ΣΥΝΕΔΡΙΟ

01 ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΕΣ 
ΣΤΗ ΔΕΚΑΕΤΙΑ ΤΟΥ ’90

5-6 Μ αρτίου 1992 -  Α ίθουσα ΕΒΕΑ

Με τη συνεργασία της Επιτροπής Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων 
και της Ελληνικής Ενωσης Χρηστών Τηλεπικοινωνιών

Σκοπός
Η παρουσίαση και ανάλυση του ρόλου ίων τηλεπικοινωνιών για την 

ελληνική οικονομία, η ανάλυση της κατάστασης των τηλεπικοινωνιών στην 
Ελλάδα σήμερα και η παρουσίαση της στρατηγικής μελέτης για τον 

εκσυγχρονισμό των ελληνικών τηλεπικοινωνιών και τις θεσμικές αλλαγές 
που επιβάλλεται να γίνουν.

Θέματα
•  Οι τηλεπικοινωνίες στην ενιαία ευρωπαϊκή αγορά. ·  Τα κοινοπκά

προγράμματα για τις τηλεπικοινωνίες (Télématique, κ.λπ.).
•  Η στρατηγική μελέτη για τον ΟΤΕ και ης ελληνικές τηλεπικοινωνίες.

•  Δορυφορικές επικοινωνίες. ·  Η κινητή τηλεφωνία στην Ελλάδα.
•  Οι προηγμένες τηλεπικοινωνιακές υπηρεσίες (Vidéotex, κ.λπ. ).
•  Ο  ρόλος των τηλεπικοινωνιών στην ανάπτυξη επιχειρημαηκής

δραστηριότητας.

Ομιλητές
Το συνέδριο θα προλογίσει ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης 

Τζ. Τζαννετάκης
Μ. Carpentier, Γεν Δ/ντής Επ. Ευρ. Κοιν. 
Δ. Κουρεμένος, Γεν. Δ/ντής ΟΤΕ.
Γ. Σιώτης, Δ/ντής Επ. Ευρ. Koîv.
Σ. Κονιδάρης, Δ/ντής Επ. Ευρ. Κοιν.
Γ. Λαναράς, Πρόεδρος Ενώσεως Χρηστών. 
Α. Λαμπράκης, Δ/ντής ΟΤΕ.
Ε. Φραγκοπούλου, Δ/ντής ΕΛΟΤ.
Β. Σαλαπάτας, Εκπρόσωπος ΣΕΒ.
Στ. Πετρολέκας, Εμπειρογνώμων Ευρ. Κοιν. 
Στ. Καραγεωργίου, Δικηγόρος.
Σπ. Ασπρούδης, Δ/ντής Forecast.

Φ. Πιέρρος, Ευρωβουλευτής.
Δ. Μπουλούκος, Γεν. Γραμ. Υπ. Μεταφορών.
D. McGovern, Γεν. Δ/ντής 

Οργ. Τηλ/νιών Ιρλανδίας 
Δ. Κυριαζής, Βοηθός Γεν. Δ/ντής ΟΤΕ.
Κ. Νικολόπουλος, Σύμβουλος Αντ. Κυβέρνησης. 
Α. Ακάβαλος, Δ/ντης, Coopers & Lybrand.
Γ. Γαβριήλ, Εκπρόσωπος Εν. Εφοπλ. Ελλ.
Β. Κασάπογλου, Δικηγόρος.
Γ. Μανιάτης, Πρόεδρος ΟΜΕ-ΟΤΕ 
Β. Μακιός, Καθ. Παν. Πατρών.

Χορηγοί
•  ΑΝΚΟ ·  TELENORMA ·  NORTHERN TELECOM ·  FRANCE TELECOM
•  MOBILE COMMUNICATIONS-NYNEX ·  INTPAKOM ·  SIEMENS
•  FUTURE TELECOMMUNICATIONS NETWORKS

Οργάνωση και Πληροφορίες

l l H  Συνέδρια «Καπα»

Τηλ.: 689.9400, Fax: 689.8413


